寶島風情郵票 — 新竹



• 貼(護)票卡



• 預銷首日戳套票封



• 個人化郵票



• 郵票全張

顧客服務專線:0800-700-365 手機請改撥付費電話:(04)2354-2030

- ◆ 特756寶島風情郵票 新竹
- ◆中華民國113年郵票目錄





特756.1 430,000



特756.2 430,000



特756.3 430,000



特756.4 430,000

(以上數量含「寶島風情郵票-新竹」個人化郵票3萬張)



◆ 特756

寶島風情郵票—新竹

全張枚數: 20(4×5) 刷 色: 彩色 用 紙: 燐光郵票紙 印 法: 平版

設 計 者:大觀視覺顧問股份有限公司 齒 度:13 × 12¹/₂

承 印 者:中華彩色印刷股份有限公司

繼105年起發行「寶島風情」系列郵票後,本公司續以新竹著名景點為 主題,發行郵票1套4枚。圖案簡介如下:

- 一、新竹火車站(面值8元):位於新竹市東區,為現役車站中歷史最悠久,寄棟式屋頂與牛眼窗極具特色,屋頂上的鐘塔成為都市地標。車站入口門廊柱子及站內每扇窗戶下浮雕裝飾,洋溢著濃厚歐風,富含歷史文化與藝術價值。
- 二、竹塹城迎曦門(面值8元): 位於新竹市東區,屋頂是歇山重簷構造,樓高兩層,城座由花崗石條以一層丁一層順砌造而成,前後各有外小內大圓拱形門洞,正門門洞上方有額題「迎曦」,是新竹文化的象徵地標。
- 三、關西東安古橋(面值12元):位於新竹縣關西鎮,橫跨牛欄河兩岸, 橋體為石構造之連拱式結構,外層石砌,橋拱為半圓形,造型兼具結 構與美學,見證地方歷史發展。
- 四、新豐紅樹林生態保護區(面值12元):位於新竹縣北邊紅毛河出海口 ,內有占地8.5公頃的紅樹林,是北臺灣地區唯一水筆仔、海茄苓混生 的紅樹林,區內設有觀賞步道,為國寶級生態教室,可近距離欣賞濕 地特有多元景觀。

配合郵票發行,推出供套印用之無版銘圖案個人化郵票,內含「寶島風情郵票—新竹」1套4枚,供顧客製作珍藏。

顧客如有需要,郵票請向全國各地郵局、郵政博物館洽購,或上網至「i集郵」(https://stamp.post.gov.tw)訂購。

附帶發行:

 1.首日封 (195 毫米 × 120 毫米)
 每個新臺幣 3 元

 2.貼票卡
 每張新臺幣 8 元

 3.護票卡
 每張新臺幣 8 元

 4.活頁集郵卡(含護卡套)
 每張新臺幣 8 元

以上均自民國 114年1月13日開始發售。

 5.預銷首日戳低值封
 每個新臺幣 11 元

 6.預銷首日戳套票封
 每個新臺幣 43 元

以上均自民國 114年1月15日開始發售。

附帶發行票品請向臺北北門郵局、北投郵局、南港郵局、內湖郵局、木柵郵局、基隆愛三路郵局、板橋文化路郵局、三重中山路郵局、新莊郵局、新店郵局、淡水郵局、樹林郵局、桃園成功路郵局、中壢郵局、龍潭郵局、楊梅郵局、新竹武昌街郵局、苗栗中苗郵局、臺中民權路郵局、豐原郵局、彰化中央路郵局、員林郵局、南投三和郵局、斗六西平路郵局、嘉義玉山郵局、臺南成功路郵局、新營郵局、佳里郵局、新興郵局、岡山郵局、鳳山郵局、屏東民生路郵局、宜蘭中山路郵局、羅東郵局、花蓮國安郵局、臺東大同路郵局、馬公中正路郵局或上網至「i集郵」(https://stamp.post.gov.tw)洽購,或向各地郵局預約購買。

◆中華民國113年郵票目錄

發行日期:民國114年1月3日

售 價:(1)臺灣及金門、馬祖地區:每本新臺幣170元。函購另加掛號郵資。函購2本以上者得合併包裝按實際重量計算郵資。

(2)國外地區:每本新臺幣170元(美金5.5元),郵資及封裝處理費另計。

內 容:113年發行之郵票、信封、明信片(含原圖明信片)、郵摺及限量專屬贈

品等票品彩色圖照及中、英文字說明,並附錄每套郵票全張樣。

數 量:500本

顧客如有需要,請至臺北北門郵局、基隆愛三路郵局、板橋文化路郵局、三重中山路郵局、桃園成功路郵局、新竹武昌街郵局、苗栗中苗郵局、臺中民權路郵局、彰化中央路郵局、斗六西平路郵局、嘉義文化路郵局、南投三和郵局、臺南成功路郵局、新興郵局、屏東民生路郵局、宜蘭中山路郵局、花蓮國安郵局、臺東大同路郵局、馬公中正路郵局及郵政博物館等處洽購,或至其他各地郵局預約訂購,亦可於「i集郵」(https://stamp.post.gov.tw)訂購。

Taiwan Scenery Postage Stamps — Hsinchu









Customer Service Hotline: 0800-700-365
Payment number: (04) 2354-2030 if you dial through a cell phone
Orders from abroad for the above-mentioned items should be addressed to:
Department of Philately, Chunghwa Post Co., Ltd.
No.55, Sec. 2, Jinshan S. Rd., Taipei City 106409, Taiwan (R.O.C.)

2025

Philatelic Bulletin

- Taiwan Scenery Postage Stamps Hsincht
- Postage Stamp Catalogue 2024







Sp.756.1 430,000

Sp.756.2 430,000





Sp.756.3 430,000

(30,000 for personal greeting stamps included)







Taiwan Scenery Postage Stamps — Hsinchu

First day of issue	January 15, 2025
Sheet composition	
Paper used	
Designer	Delta Design Corporation
Printer	China Color Printing Co., Ltd
Stamp size	50 × 30 (mm)
Color	
Process	Offset
Perforation	

Continuing the series of Taiwan Scenery Postage Stamps inaugurated in 2016, Chunghwa Post has offered a set of four stamps depicting landmarks in Hsinchu. The stamps are described below:

- 1. Hsinchu Railway Station (NT\$8): Located in eastern Hsinchu City, it is the oldest active railway station in Taiwan. Its distinctive architectural features include a hipped roof and oeil-de-boeuf windows. The clock tower on the roof has become an iconic landmark of the city. The station's entrance portico, which is framed by ornate columns, as well as the relief decorations beneath each window inside the station, exude a rich European style, showcasing significant historical, cultural, and artistic value.
- 2. Yingxi Gate of Zhuqian City (NT\$8): Located in eastern Hsinchu City, this gate features a double-eaved, gable-and-hip roof structure. The gate tower stands two stories tall, with the base constructed from granite blocks arranged in an alternating pattern. It has arched doorways at the front and back, which are larger on the inside than the outside. Above the main gate, the inscription reads "Yingxi," which means "greeting the rising sun." The gate is a symbolic cultural landmark of Hsinchu.
- 3. Dong-An Old Bridge (NT\$12): Located in Guansi Township of Hsinchu County, this bridge spans the Niulan River. Built from stone, it features a series of arches that combine structural integrity and aesthetic appeal. The bridge bears witness to the region's historical development.
- 4. Sinfong Mangrove Nature Reserve (NT\$12): Located in the Hongmao River estuary in northern Hsinchu County, the reserve covers an area of 8.5 hectares and is the only mangrove forest in northern Taiwan where the mangrove species *Kandelia obovata* and *Avicennia marina* both grow. The reserve features viewing trails, a national treasure ecological classroom that lets visitors closely observe the diverse ecosystems unique to these wetlands.

Personal greeting stamps without marginal inscriptions have been released along with the stamps, which feature a full set of "Taiwan Scenery Postage Stamps — Hsinchu." These customizable stamps are suited to collect.

To purchase postage stamps, please go directly to the post office branches, Postal Museum or order on line at https://stamp.post.gov.tw.

By-issues:

- (1) First Day Cover (195 mm × 120 mm): NT\$3 apiece
- (2) Folder (with or without mount): NT\$8 apiece
- (3) Loose-leaf album page: NT\$8 apiece
- (4) Pre-cancelled FDC affixed with one NT\$8-denominated stamp: NT\$11 apiece
- (5) Pre-cancelled FDC affixed with a full set of stamps: NT\$43 apiece

Relative philatelic products will be available at the following branches: Taipei Beimen, Beitou, Nangang, Neihu, Muzha, Keelung Aisan Rd., Banqiao Wunhua Rd., Sanchong Zhongshan Rd., Xinzhuang, Xindian, Tamsui, Shulin, Taoyuan Chenggong Rd., Zhongli, Longtan, Yangmei, Hsinchu Wuchang St., Miaoli Zhongmiao, Taichung Minqyuan Rd., Fongyuan, Changhua Zhongyang Rd., Yuanlin, Nantou Sanhe, Douliou Xiping Rd., Chiayi Yushan, Tainan Chenggong Rd., Xinying, Jiali, Xinxing, Gangshan, Fongshan, Pingtung Minsheng Rd., Yilan Zhongshan Rd., Luodong, Hualien Guoan, Taitung Datong Rd., Magong Zhongzheng Rd. or order on line at https://stamp.post.gov.tw. Pre-order is also acceptable in other branches.

♦ Postage Stamp Catalogue 2024

First day of issue: January 3, 2025

Price: 1. NT\$170 per copy

2. NT\$170 or US\$5.5 for all other areas (Postage and service charge are extra.)

Contents: Descriptions with colorful pictures of postage stamps, envelopes, postal cards (including maximum cards), stamp folios and exclusive gifts issued during the year 2024.

Quantity: 500 copies

To purchase the catalogue, please order at the post office branches, on line at https://stamp.post.gov.tw, or go directly to the Postal Museum and the following branches: Taipei Beimen, Keelung Aisan Rd., Banqiao Wunhua Rd., Sanchong Zhongshan Rd., Taoyuan Chenggong Rd., Hsinchu Wuchang St., Miaoli Zhongmiao, Taichung Minqyuan Rd., Changhua Zhongyang Rd., Douliou Xiping Rd., Chiayi Wunhua Rd., Nantou Sanhe, Tainan Chenggong Rd., Xinxing, Pingtung Minsheng Rd., Yilan Zhongshan Rd., Hualien Guoan, Taitung Datong Rd., Magong Zhongzheng Rd.